



COP28 UAE

مؤتمر الأطراف 28
الإمارات العربية المتحدة

PRESS RELEASE

His Highness Sheikh Mohamed Bin Zayed Al Nahyan and His Majesty King Charles III Open Inaugural Business & Philanthropy Climate Forum

- More than 1,000 private sectors leaders convene to align industry, finance, and country roadmaps to accelerate the achievement of climate targets.

Dubai, United Arab Emirates, 30 November: For the first time at the United Nations Framework Convention on Climate Change's (UNFCCC) Conference of the Parties (COP), the COP28 Presidency of the United Arab Emirates has launched the inaugural COP28 Business and Philanthropy Climate Forum, convening more than 1,000 CEOs and philanthropists from over 80 countries. The Forum is being held alongside the World Climate Action Summit.

Hosted by the COP28 Presidency and the Sustainable Markets Initiative, the Forum launched today with a high-level reception in the presence of His Highness Sheikh Mohamed bin Zayed Al Nahyan, President of the UAE, and His Majesty King Charles III.

The Forum represents a paradigm shift in the COP process. With its strengths in low-carbon solutions and innovation, delivery and global networks, the private sector has – and continues – to invest trillions of dollars into the transition. With the objective of moving beyond commitments, the COP28 Business and Philanthropy Climate Forum will showcase global industry-by-industry delivery together with opportunities to accelerate, replicate, and scale, particularly in the Global South.

Private sector actors will join heads of state and government to focus on showcasing private sector progress and joint delivery.

Dr. Sultan Al Jabbar, COP28 President, said “For the first time at a UNFCCC COP, and in line with the vision of the UAE, the global private sector has a seat at the table on the first day of COP28. No single party has all the solutions, and COP28 must bridge the trust gap between North and South, East, and West, and build a platform for action through partnership. This is what the Business and Philanthropy Climate Forum represents.”

Badr Jafar, Chair of the Forum and COP28 Special Representative for Business and Philanthropy, said “There is no time to waste, and no need to wait. The Business and

Philanthropy Climate Forum showcases over 20 major actions that CEOs and philanthropists can take now demonstrating accessible ways for private sector leaders to move beyond pledges and declarations and into action and implementation in ways that are suited to their capabilities and competencies.”

Jennifer Jordan-Saifi, CEO of the Sustainable Markets Initiative, said “Building on the vision of our founder, King Charles III, and the momentum of the Sustainable Markets Initiative’s CEO summits at COP26 and COP27, the COP28 Business and Philanthropy Climate Forum’s purpose statement amplifies calls from the private sector to be at the table for all future UNFCCC COPs. It is time for a whole new model—one focused on real-world delivery and accelerated results.”

The Sustainable Markets Initiative is the Strategic Partner for the inaugural Forum. Other Forum delivery partners include the International Finance Corporation (IFC), the Organisation for Economic Co-operation and Development (OECD), World Economic Forum (WEF), Asian Development Bank (ADB), Africa Finance Corporation, Bill & Melinda Gates Foundation, Inter-American Development Bank Group (IDB Invest), World Business Council for Sustainable Development (WBCSD), and XPRIZE.

Other organizations participating in the November 30 reception and also at the COP28 Business and Philanthropy Climate Forum include: UNFCCC, Food and Agriculture Organisation, International Telecommunication Union, World Health Organisation, International Civil Aviation Organisation, UN Office of Outer Space Affairs, Asian Infrastructure Investment Bank, Caribbean Development Bank, African Development Bank, Islamic Development Bank, International Monetary Fund, and World Trade Organisation.

The Business and Philanthropy Climate Forum’s Purpose Statement (Full Statement [here](#)):

The [UN Council for Trade and Development](#) estimated that \$4 trillion is required annually to meet climate and biodiversity targets. To deliver, the COP28 Business and Philanthropy Climate Forum commits to:

- *Supporting* an annual Business and Philanthropy Climate Forum alongside the world leaders’ summit at every UNFCCC COP until at least 2030. This Forum will serve as the foundation for the private sector to: enhance alignment of industry, finance and country roadmaps; conduct an annual industry-by-industry assessment on progress; and, raise the bar on ambitions, including alignment with science-based targets.
- *Engaging* in private sector diplomacy and the creation of innovative private sector mechanisms to support cross-border transition efforts, including blended finance and trade instruments.
- *Demonstrating* the moral courage required as decision-makers to boldly lead the transition to a sustainable, just, and prosperous future.
- *Adopting* an authentic sustainable orientation, embedding sustainability in business models, decisions, and actions.
- *Investing* in sustainability-aligned research, development, commercialization, technology, and innovation alongside youth and supporting the green, sustainably focused jobs of the future.

- *Aligning* country, industry, and financial roadmaps. Moving together, create efficiencies and economies of scale that will enable collective progress and accelerate sustainable transitions.
- *Showcasing* game-changing entrepreneurs, technologies and solutions that are emerging around the world. At the same time, remove barriers that are impeding progress in deployment and scale-up of these technologies.
- *Bringing* sustainable markets from niche to norm by reimagining mandates, project pipelines, financial structuring, and models of return. In this way entirely new sustainable industries, products, services, and supply chains can be created, while in parallel helping to transition and transform existing systems to a more sustainable trajectory.
- *Building* conservation and nature-based solutions into the asset base, supply chains, and disclosures.
- *Addressing* market challenges and helping reorient economic subsidies, financial incentives, and regulations in support of global climate, biodiversity, and UN SDG targets across all industries.
- *Adopting* common standards, metrics, working definitions and traceability within, and wherever possible, across industries.

To learn more about the COP28 Business and Philanthropy Forum programming and events, please visit the www.bpcfforum.org

Photographs will be available via the UNFCCC Flickr page: <https://www.flickr.com/photos/unfccc>

END

About Business & Philanthropy Forum

Under the chairpersonship of the COP28 Special Representative for Business and Philanthropy, Badr Jafar, the first of its kind [Business & Philanthropy Climate Forum](http://www.bpcfforum.org) (BPCF), runs alongside the COP28 World Climate Action Summit with Heads of State and Government from 1-2 December 2023 in the Blue and Green Zones.

Read more: www.bpcfforum.org

Notes to Editors COP28 UAE:

- COP28 UAE will take place at Expo City Dubai from November 30-December 12, 2023. The Conference is expected to convene over 70,000 participants, including heads of state, government officials, international industry leaders, private sector representatives, academics, experts, youth, and non-state actors.
- As mandated by the Paris Climate Agreement, COP28 UAE will deliver the first ever Global Stocktake – a comprehensive evaluation of progress against climate goals.
- The UAE will lead a process for all parties to agree upon a clear roadmap to accelerate progress through a pragmatic global energy transition and a “leave no one behind” approach to inclusive climate action.

Read more: www.cop28.com

About the Sustainable Markets Initiative

Founded by His Majesty King Charles III in 2020, as Prince of Wales, the Sustainable Markets Initiative has become the world's 'go-to' private sector organisation on transition. Launched in 2021, the [Terra Carta](#) serves as the Sustainable Markets Initiative's mandate with a focus on accelerating positive results for Nature, People and Planet through real economy action. Read more: www.sustainable-markets.org



COP28 UAE

مؤتمر الأطراف 28
الإمارات العربية المتحدة

بيان صحفي

بحضور محمد بن زايد وتشارلز الثالث

افتتاح منتدى COP28 المناخي للأعمال التجارية والخيرية

المنتدى يجمع أكثر من ألف من قادة العالم ورواد الأعمال الخيرية لتسريع التقدم في مجال العمل المناخي

دبي - 30 نوفمبر 2023: بحضور صاحب السمو الشيخ محمد بن زايد آل نهيان رئيس الدولة "حفظه الله"، وجمالة الملك تشارلز الثالث ملك بريطانيا العظمى وإيرلندا الشمالية، انطلق منتدى COP28 للأعمال التجارية والخيرية، الذي تستضيفه رئاسة مؤتمر الأطراف COP28 ضمن حفل استقبال رفيع المستوى، أقيم بالشراكة مع مبادرة الأسواق المستدامة.

ويجمع المنتدى، الذي يقام للمرة الأولى في تاريخ مؤتمرات الأطراف، وتدور فعالياته يومي 1 و2 ديسمبر 2023 بالتوازي مع القمة العالمية للعمل المناخي، أكثر من 1000 من قادة الدول والحكومات ورواد الأعمال التجارية والخيرية والمنظمات غير الحكومية وصنّاع السياسات، من أكثر من 80 دولة، ويسعى إلى تسريع وإبراز التقدم المحرز لتحقيق الأهداف المناخية والانتقال نحو خفض الانبعاثات في القطاعات الصناعية من خلال التعاون الحيوي بين القطاعات الحكومية والخاصة والخيرية، وإلى تعزيز مشاركة الأطراف الفاعلة من مختلف القطاعات والتوجهات لمواجهة أزمة تغير المناخ والحفاظ على الطبيعة.

وأكد معالي الدكتور سلطان أحمد الجابر وزير الصناعة والتكنولوجيا المتقدمة رئيس مؤتمر الأطراف COP28، أنه تماشياً مع رؤية القيادة في دولة الإمارات، تحرص رئاسة المؤتمر على ضمان احتواء الجميع وتفعيل دور كافة القطاعات وشرائح المجتمع لإنجاز عمل مناخي فعال يدعم تحقيق التنمية الاقتصادية والاجتماعية المستدامة. وأوضح معاليه أن COP28 يستضيف منتدى الأعمال التجارية والخيرية لأول مرة في مؤتمرات الأطراف لتعزيز تضافر الجهود وتمكين شركات ومؤسسات القطاع الخاص والعمل الخيري والإنساني من أجل المشاركة الفعالة في المؤتمر منذ بدايته، وذلك انطلاقاً من القناعة الراسخة بأنه لا أحد يملك جميع الحلول المطلوبة. وسيعمل COP28 على مد جسور التفاهم وإعادة بناء الثقة بين دول الشمال والجنوب، والشرق والغرب، ليشكل منصةً لإنجاز عمل هادف من خلال بناء الشراكات، وهذا ما يمثله منتدى COP28 المناخي للأعمال التجارية والخيرية.

وقال بدر جعفر، الممثل الخاص لمنتدى COP28 المناخي للأعمال التجارية والخيرية، ورئيس المنتدى: "أمامنا الكثير من العمل والوقت المتاح قصير، وسيعرض المنتدى أكثر من 20 مبادرة رئيسية في مجالات العمل المناخي، ويمكن للرؤساء التنفيذيين ورواد العمل الخيري من خلالها إظهار ما يمكن لقيادة القطاع الخاص القيام به لتحويل التعهدات إلى إنجازات وتنفيذها بطرق تناسب إمكانياتهم وكفاءاتهم".

من جانبها قالت جينيفر جوردان الصيفي، الرئيس التنفيذي لمبادرة الأسواق المستدامة: "في إطار رؤية مؤسس المبادرة، جلال الملك تشارلز الثالث، وزخم قمم الرؤساء التنفيذيين لمبادرة الأسواق المستدامة في مؤتمري COP26 وCOP27، فإن بيان منتدى COP28 المناخي للأعمال التجارية والخيرية يوسع نطاق دعوته الموجهة إلى القطاع الخاص من أجل المشاركة في جميع مؤتمرات الأطراف المستقبلية. حيث حان الوقت لوضع نموذج جديد كلياً للعمل، يُركّز على تحقيق إنجازات واقعية سريعة الوتيرة".

يُعتبر المنتدى نقلة نوعية في عمل مؤتمرات الأطراف، حيث يهدف إلى المضي قدماً لتجاوز مرحلة التعهدات وإلقاء الضوء على مستهدفات كل القطاعات الصناعية واكتشاف الفرص المتاحة لتسريع وتيرة العمل وتوسيع نطاقه لاسيما في دول الجنوب العالمي. ويُسلط

الضوء على أهمية دور القطاع الخاص في استثمار تريليونات الدولارات والاستفادة من شبكة العلاقات العالمية، وإمكانية إنجاز الحلول والابتكارات منخفضة الكربون للوصول إلى انتقال منظم، ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة.

وتعتبر مبادرة الأسواق المستدامة (SMI) شريك إستراتيجي لحفل الاستقبال رفيع المستوى، واحدة من الشراكات العالمية للمنتدى المناخي للأعمال التجارية والخيرية بالإضافة إلى شراكته مع كلٍ من مؤسسة التمويل الدولية (IFC)، ومنظمة التعاون والتنمية الاقتصادية (OECD)، والمنتدى الاقتصادي العالمي (WEF)، وبنك التنمية الآسيوي (ADB)، ومؤسسة التمويل الإفريقية (AFC)، ومؤسسة بيل وميلندا غيتس (BMGF)، و IDB للاستثمار التابعة لبنك التنمية للبلدان الأمريكية، ومجلس الأعمال العالمي للتنمية المستدامة (WBCSD)، ومؤسسة XPRIZE الغير ربحية.

كما شارك ضمن حفل الاستقبال رفيع المستوى ممثلين من: الأمانة العامة للاتفاقية الأمم المتحدة الإطارية بشأن تغيير المناخ UNFCCC، ومنظمة الأغذية والزراعة (فاو)، والاتحاد الدولي للاتصالات (ITU)، ومنظمة الصحة العالمية، ومنظمة الطيران المدني الدولي (الإيكاو)، ومكتب الأمم المتحدة لشؤون الفضاء الخارجي (UNOOSA)، والبنك الآسيوي للاستثمار في البنى التحتية، وبنك التنمية الكاريبي (CDB)، والبنك الإفريقي للتنمية، والبنك الإسلامي للتنمية، وصندوق النقد الدولي، ومنظمة التجارة العالمية.

ويمكن الاطلاع على النسخة الكاملة لبيان منتدى COP28 المناخي للأعمال التجارية والخيرية بالضغط على هذا [الرابط](#).

وتشير تقديرات مجلس التجارة والتنمية التابع للأمم المتحدة (أونكتاد) إلى أن هناك الحاجة إلى استثمارات عالمية بقيمة 4 تريليون دولار كل عام لتحقيق الأهداف المناخية وللمحافظة على التنوع البيولوجي. ولتحقيق ذلك، يلتزم منتدى COP28 المناخي للأعمال التجارية والخيرية بما يلي:

• دعم إقامة منتدى COP28 المناخي للأعمال التجارية والخيرية بشكل سنوي إلى

جانب قمة العمل المناخي العالمي في كل مؤتمرات الأطراف حتى عام 2030

- على الأقل. وسيكون هذا المنتدى بمثابة الأساس للقطاع الخاص لإجراء تقييم سنوي لكل قطاع حول التقدم المحرز وارتفاع مستوى الطموحات، بما في ذلك الموازنة مع الأهداف القائمة على الحقائق العلمية.
- الانخراط في دبلوماسية القطاع الخاص وإنشاء آليات مبتكرة للقطاع الخاص لدعم جهود التحول نحو التنمية المستدامة حول العالم، بما في ذلك وسائل التمويل متعدد المصادر والتجارة.
 - الجراءة في إظهار الالتزام المطلوب، كصناعات للسياسات، لقيادة الانتقال المنظم والمسؤول والعاقل في قطاع الطاقة للوصول إلى مستقبل مستدام وعاقل ومزدهر.
 - تبني توجه مستدام، وإدماج الاستدامة في نماذج الأعمال والقرارات والإجراءات ذات الصلة.
 - الاستثمار في الأبحاث المعنية بموضوعات الاستدامة، والتنمية، والتسويق التجاري، والتكنولوجيا، والابتكار جنباً إلى جنب احتواء الشباب، ودعم مبادرات خلق الوظائف والفرص الاقتصادية المستقبلية التي تركز على عالم أكثر إنصافاً واستدامة.
 - التنسيق بين الخطط المستقبلية الخاصة بالدول والقطاعات الصناعية والمالية المختلفة، والتكاتف لبناء الإمكانيات وتعزيز الاقتصادات وتطوير القدرات لدفع عجلة التقدم الجماعي وتسريع وتيرة التحولات المستدامة.
 - إبراز رواد الأعمال والتقنيات والحلول الناشئة التي تُحدث نقلة نوعية وتطوراً جوهرياً، مع ضرورة العمل بشكل متزامن على إزالة العراقيل التي تُعيق التقدم في نشر هذه التقنيات وتوسيع نطاق عملها.
 - توسيع نطاق عمل الأسواق المستدامة لتتحول إلى أسواق يمكن النفاذ إليها، من خلال إعادة النظر في اللوائح، ومسارات المشاريع، والهيكلية المالية، ونماذج الاستعادة. وبهذه الطريقة، يمكن إنشاء صناعات وتقديم منتجات وخدمات

وسلاسل توريد جديدة تمامًا، والمساعدة بشكل متزامن في تحويل الأنظمة الحالية إلى مسار أكثر استدامة.

- دعم الحلول القائمة على الطبيعة من خلال تطوير الأصول وسلاسل التوريد والإفصاحات.
- معالجة تحديات السوق والمساعدة في إعادة توجيه الإعانات الاقتصادية، والحوافز المالية، واللوائح التنظيمية لدعم العمل المناخ العالمي، والتنوع البيولوجي، وأهداف الأمم المتحدة للتنمية المستدامة، في جميع الصناعات.
- اعتماد معايير ومقاييس مشتركة وتعريفات خاصة بالعمل وإمكانية تتبع ذلك داخل الصناعات حيث أمكن.

للمزيد عن برامج وفعاليات "منتدى COP28 المناخي للأعمال التجارية والخيرية" الذي يُقام ضمن فعاليات COP28، ندعوكم لزيارة www.bpcfforum.org ويمكنكم الاطلاع على صور حفل الاستقبال من منصة فليكر التابعة للاتفاقية الأمم المتحدة الإطارية بشأن تغيير المناخ (<https://www.flickr.com/photos/unfccc>).

-انتهى-

لجميع استفسارات وسائل الإعلام وطلبات إجراء المقابلات، يرجى التواصل عبر عنوان البريد الإلكتروني:

media@cop28.com

كما يمكنكم الاطلاع على آخر التحديثات بشأن مؤتمر الأطراف COP28 عبر موقع تويتر (@COP28_UAE) واستخدام الصور ومقاطع الفيديو عبر موقع فليكر (COP28UAE)، ولمزيد من المعلومات يرجى زيارة الموقع

الإلكتروني لمؤتمر الأطراف COP28: www.cop28.com

نُبذة عن مؤتمر الأطراف COP28 الذي تستضيفه دولة الإمارات:

- تستضيف دولة الإمارات مؤتمر الأطراف COP28، في مدينة إكسبو دبي، في الفترة من 30 نوفمبر إلى 12 ديسمبر 2023. ومن المتوقع أن يشارك في المؤتمر أكثر من 70,000 شخص، بمن فيهم رؤساء دول ومسؤولون حكوميون وعدد من قادة القطاعات الصناعية الدولية وممثلي القطاع الخاص والمجتمع الأكاديمي والخبراء والشباب، والمجتمع المدني، والسكان الأصليين، والجهات الفاعلة غير الحكومية.

- بحسب بنود اتفاق باريس للمناخ، سيشهد مؤتمر الأطراف COP28 نتائج أول حصيلة عالمية لتقييم التقدم المحرز في تنفيذ أهداف الاتفاق وتوسيع رئاسة المؤتمر إلى تقديم استجابة شاملة وحاسمة للحصيلة تساهم في إعادة العالم إلى المسار الصحيح للعمل المناخي.
- ستقود دولة الإمارات عملية تهدف إلى التوصل لتوافق بين كافة الأطراف واتفاق على خريطة طريق واضحة لتسريع التقدم المنشود عبر جميع موضوعات العمل المناخي، انطلاقاً من خطة عمل رئاسة COP8 التي تستند إلى أربع ركائز وهي: تسريع تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة، وتطوير آليات التمويل المناخي، وحماية البشر والطبيعة وتحسين الحياة وسبل العيش، ودعم الركائز السابقة من خلال احتواء الجميع بشكل تام في منظومة عمل المؤتمر.

نُبذة عن منتدى COP28 المناخي للأعمال التجارية والخيرية

يُعقد منتدى COP28 المناخي للأعمال التجارية والخيرية الأول من نوعه بالتوازي مع القمة العالمية للعمل المناخي، ويرأسه بدر جعفر، الممثل الخاص لمنتدى COP28 المناخي للأعمال التجارية والخيرية وبحضور رؤساء عدد من الدول والحكومات خلال الفترة من 1 إلى 2 ديسمبر. 2023 في المنطقتين الزرقاء والخضراء. ويمكنكم معرفة المزيد عبر: www.bpcfforum.org

نُبذة عن مبادرة الأسواق المستدامة

أصبحت "مبادرة الأسواق المستدامة"، التي أسسها جلالة الملك تشارلز الثالث، في عام 2020، بصفتها أمير ويلز، منظمة عالمية رائدة في القطاع الخاص بمجال الانتقال نحو الاستدامة. وقد أطلقت مختبر "تيرا كارتا" في عام 2021، وكان بمثابة نقطة تحول إلى مبادرة الأسواق المستدامة مع التركيز على تسريع تحقيق النتائج الإيجابية الخاصة بموضوعات للطبيعة والبشر والكوكب من خلال العمل الاقتصادي. ويمكنكم معرفة المزيد عبر: www.sustainable-markets.org